
Protokół nr 25 

z posiedzenia Komisji Gospodarczo- Finansowej Rady Gminy Pabianice  

odbywającego się w godz. 9:00-10:00 oraz z posiedzenia połączonych 

 Komisji Gospodarczo- Finansowej i Komisji Samorządowo- Społecznej Rady Gminy 

Pabianice odbywającego się w godz. 10:00 -13:00 w dniu 19.09.2012 r.!

!
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni- członkowie obecni zgodnie z załączonymi 

listami obecności, co stanowi zał. Nr 1 i 2 do protokołu, zastępca Wójta Gminy Pabianice 

R. Figiel, Skarbnik Gminy Pabianice J. Nowicka oraz zaproszeni przez Przewodniczącego 

Rady goście przedstawiciele firmy projekt-solartechnik.!

Tematyka posiedzenia Komisji Gospodarczo- Finansowej:$

1. Informacja na temat źródeł energii fotowoltaicznych.!

2. Analiza wysokości podatków w Gminie Pabianice, ze szczególnym 

uwzględnieniem podatków związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej.!

3. Analiza wykonania budżetu Gminy Pabianice za I półrocze 2012 r.!

4. Sprawy różne, omówienie materiałów na sesję Rady Gminy.!

Tematyka posiedzenia Komisji Samorządowo- Społecznej:$

1. Analiza wykonania budżetu Gminy Pabianice za I półrocze 2012r.!

2. Sprawy różne, omówienie materiałów na sesję Rady Gminy.!

Posiedzeniu Komisji przewodniczył: Przewodniczący Komisji Gospodarczo- Finansowej 

M. Gryska.!

! !1



 

Ad. pkt 1$

Przewodniczący Komisji M. Gryska otworzył posiedzenie, powitał przybyłych i oddał 

głos zaproszonym gościom, będącym przedstawicielami firmy Projekt- Solartechnik, która 

zajmuje się budową elektrowni fotowoltaicznych. Goście przedstawili zalety energii 

słonecznej, której wykorzystanie daje nie tylko oszczędności, ale może także służyć jako 

źródło ustabilizowanego dochodu. Osoby posiadające domy jednorodzinne, firmy lub 

niezagospodarowaną ziemię mogą odsprzedawać uzyskaną energię firmom 

dostarczającym ją na większą skalę za cenę niemal dwukrotnie większą niż obecnie jest 

ona kupowana. W związku z tym firma Projekt- Solartechnik poszukuje terenów 

należących do gmin, na których mogłyby zostać umieszczone fotoogniwa. Chętnie 

również nawiązuje partnerstwo publiczno- prywatne z takim gminami. !

Przedstawiciel firmy wskazał, że dokonuje się podziału tego typu instalacji na 3 rodzaje: 

mikroinstalacje dachowe i naziemne- do 40 kW oraz małe instalacje- do 100 kW, gdzie 

gwarantowana stawka zakupu energii wynosi 1.10 zł przez 15 lat. Trzecia kategoria to 

duże instalacje. Przedstawiciel firmy wskazywał także na wiele zalet elektrowni 

fotowoltaicznych, m.in. brak jakiegokolwiek wpływu na środowisku, ponieważ panele nie 

wytwarzają dźwięku, zapachu, nie odbijają światła. Ich zaletą jest także brak trwałego 

związania z gruntem, brak konieczności spełnienia dodatkowych wymogów w związku z 

tym, że nie jest to budowla. !

Przewodniczący Komisji zapytał o gwarancję działania paneli oraz inwertera, czyli 

urządzenia, które tę energię przetwarza. !

Przedstawiciel firmy wskazał, że gwarancja na inwerter obejmuje generalnie 10 lat. 

Gwarancja na panele obejmuje 15 lat na wydajność urządzeń do 90%, a 25 lat na 

utrzymanie 80% swej wydajności. Ponadto firma zapewnia 20 lat gwarancji na 

konstrukcję. !
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Zastępca Wójta zapytał o powierzchnię jaka jest niezbędna do budowy instalacji. !

Przedstawiciel firmy stwierdził, że do wyprodukowania 1 kW energii niezbędna jest 

powierzchnia ok. 6,5 m2. !

Przewodniczący Komisji zapytał o koszt budowy instalacji.!

Wg przedstawiciela firmy przy tzw. mikroinstalacjach koszt wynosi 1500 Euro/1 kW. !

Więcej pytań nie było. Po zakończeniu prezentacji goście opuścili posiedzenie i Komisja 

przeszła do analizy wysokości podatków.!

!
Ad. pkt 2$

Analiza wysokości podatków w Gminie Pabianice została dokonana przez Skarbnik 

Gminy Pabianice J. Nowicką, z uwzględnieniem podziału na osoby fizyczne i prawne, 

zgodnie z załącznikiem nr 3 i 4 do protokołu. !

Przewodniczący Rady Gminy A. Jaksa zapytał o przyczynę, dla której występuje bardzo 

duża różnica między powierzchnią gruntów w poszczególnych miejscowościach 

a powierzchnią gruntów podlegającą opodatkowaniu. !

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że przyczyną jest niepodleganie opodatkowaniu przez część 

gruntów, jak np. rowy melioracyjne, a także grunty klasy V i VI. !

Ponadto nie zgłoszono więcej zastrzeżeń, ani uwag. !

Następnie Komisja zajęła się problemem podatków w kontekście działalności 

gospodarczej. Zauważono, że w studium zagospodarowania przestrzennego wiele 

terenów ma być przeznaczona pod działalność gospodarczą. Pojawiło się pytanie 

postawione przez przewodniczącego Komisji Gospodarczo- Finansowej, czy nie powinny 
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pojawić się zachęty w postaci obniżenia podatków, które przyciągnęłyby nowych 

inwestorów. Rozpoczęła się dyskusja w tej sprawie. !

Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że jeżeli obniża się podatki, to dotyczy to 

wszystkich podmiotów gospodarczych - zarówno nowych, które jeszcze nie zostały 

pozyskane, jak i dotychczasowych. W konsekwencji obniża się dochody Gminy z tytułu 

podatków. Dlatego też może warto zastanowić się, czy Rada Gminy bądź Wójt mają 

możliwość zastosowania pewnych ulg lub zwolnień podatkowych tylko dla konkretnych 

podmiotów. !

Skarbnik Gminy Pabianice dała jednoznacznie negatywną odpowiedź w tej kwestii, 

stwierdzając, że nie można stosować konkretnych ulg lub zwolnień, które będą 

skierowane do jednego, konkretnego podmiotu, różnicując w ten sposób sytuację 

podmiotów gospodarczych. !

Na tym dyskusja się zakończyła. Przewodniczący Komisji Gospodarczo- Finansowej 

ogłosił krótką przerwę.!

Ad. pkt 3$

!
Po przerwie prace rozpoczęły połączone Komisje Rady Gminy Pabianice: Komisja 

Gospodarczo- Finansowa oraz Komisja Samorządowo- Społeczna. Przewodniczący 

Komisji Gospodarczo- Finansowej oddał głos Skarbnikowi Gminy Pabianice J. Nowickiej, 

która dokonała analizy wykonania budżetu Gminy Pabianice za I półrocze 2012r. zgodnie 

z załącznikiem nr 5. !

Pojawiły się pewne wątpliwości związane z wydatkami budżetu gminy poniesionymi na 

określone działy. Były to:!

- dział 600- transport i łączność. Radna Z. Kasperska powzięła wątpliwości w 

zakresie kosztów jakie zostały poniesione na naprawę ciągnika. Radna oraz 
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pozostali członkowie Komisji poprosili o przedstawienie informacji dotyczących 

podmiotu, który świadczył usługi w zakresie naprawy ciągnika oraz zakresu 

dokonanych napraw. Kolejna wątpliwość związana była z  dokonanym 

zrąbkowaniem obciętych konarów i drzew przydrożnych przy drodze gminnej 

Piątkowisko- Kudrowice. Członkowie Komisji poprosili o udzielenie informacji 

dotyczących tego, kto wykonał taką usługę i jakie koszty zostały w związku z tą 

usługą poniesione. !

- dział 754- bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa. Radna Z. 

Kasperska poprosiła o uszczegółowienie wydatków poniesionych na zakup 

materiałów i wyposażenia oraz na zakup usług pozostałych. Informacja ma 

dotyczyć jednostek OSP, na które były poniesione wydatki, kto dokonał napraw lub 

świadczył usługi, w tym podmiot który wystawił faktury, wyszczególnienie 

poszczególnych kosztów usług i materiałów. Ustalono, że informacje te zostaną 

przedstawione na najbliższej sesji Rady Gminy.!

- Dział 801- oświata i wychowanie. Radna Z. Kasperska stwierdziła, że bardzo często 

emerytowanym nauczycielom zarzuca się, że w związku z dokonywaniem na ich 

rzecz odpisów na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych, w szkołach brak jest 

środków na inne cele. W  związku z tym radna poprosiła o informację o 

dokonywanych odpisach na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych z 

poszczególnych szkół należących do Gminy Pabianice. Skarbnik Gminy Pabianice 

zastrzegał, że takie zestawienie może zostać przedstawione najwcześniej na 

następne posiedzenie Komisji Samorządowo- Społecznej, ponieważ gmina musi 

wystąpić o  przedstawienie takiego zestawienia do poszczególnych szkół. 

Członkowie Komisji zgodzili się z opinią Skarbnika Gminy i ustalono, że 

zestawienie zostanie przedstawienie na najbliższym posiedzeniu Komisji 

Samorządowo- Społecznej.!
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W związku z działem 801 pojawiło się również pytanie, czy w sytuacji, gdy 

wydatki na oświatę w I półroczu 2012 r. przekroczyły 50% planu, to czy konieczne 

będzie zabezpieczenie dodatkowych środków na II półrocze. Odpowiedzi udzielił 

przewodniczący Rady Gminy A.  Jaksa stwierdzając, że zwykle wydatki w II 

półroczu są niższe niż w I półroczu. W związku z  tym nie przewiduje się 

konieczności zabezpieczenia dodatkowych środków na dział 801.!

- Dział 921- kultura i ochrona dziedzictwa narodowego. Radna Z Kasperska 

wskazała, że w  sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Pabianice ponownie 

pojawiła się kategoria wydatków określona jako „artykuły spożywcze na próby”. 

Radna poprosiła o podanie informacji dotyczącej tego, dla której jednostki 

dokonano zakupu i jakiego rodzaju artykułów spożywczych. Podobna prośba 

pojawiła się w stosunku do wydatków poniesionych na wynagrodzenia 

bezosobowe, w szczególności wydatków poniesionych na wystrój sali. Radna 

poprosiła o podanie informacji dotyczącej lokalizacji sali, wskazanie okazji na jaką 

sala ma być przystrojona, kwoty poniesionych na ten cel wydatków oraz wskazanie 

podmiotu, który świadczyć będzie tę usługę. Ustalono, że informacje te zostaną 

przedstawione na najbliższej sesji Rady Gminy.!

W braku dodatkowych uwag Komisje przeszły do omówienia kolejnego punktu obrad. !

!
Ad. pkt. 4$

!
Skarbnik Rady Gminy przedłożyła projekty uchwał o numerach roboczych:!

• XXV/A/2012 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2012r.!

• XXV/B/2012 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2012r.!
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• XXV/C/2012 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2012r.!

• XXV/D/2012 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2012r.!

• XXV/E/2012 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pabianickiemu 

na działalność inwestycyjną w 2013r.!

Do projektów uchwał Komisje uwag nie wniosły. Wyżej wymienione projekty uchwał 

stanowią załączniki do niniejszego protokołu od nr 6 do nr 10.!

Skarbnik przedstawiła również projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Pabianice na lata 2012-2015r. Projekt uchwały wraz 

z  uzasadnieniem stanowi załącznik nr 11 do protokołu. Komisje nie wniosły uwag do 

projektu.!

W zakresie spraw różnych, radny M. Muszczak poinformował o potrzebie zakupu 

kosiarki w związku z jej kradzieżą, dla klubu sportowego „Jutrzenka”. !

Radna Z. Kasperska wysunęła zarzut, iż przyczyną kradzieży było nieodpowiednie 

zabezpieczenie pomieszczeń, w których kosiarka się znajdowała. !

Radny M. Muszczak stwierdził, że pomieszczenia były zabezpieczone właściwie, jednak 

że względu na pewne odosobnienie pomieszczeń od skupisk ludzkich doszło do 

kradzieży. Radny stwierdził również, iż zakup nowej kosiarki byłby konieczny pomimo 

braku kradzieży, z powodu złego stanu technicznego urządzenia. !

Radni uznali, że należałoby rozpatrzyć inne możliwości niż zakup nowej kosiarki, jak 

wynajęcie firmy świadczącej usługi wykaszania boisk sportowych. Przewodniczący 

Komisji Gospodarczo- Finansowej zobowiązał Skarbnik Gminy do sprawdzenia kosztów 

wynajęcia firmy świadczącej tego rodzaju usługi. !

Kolejny kwestię w zakresie spraw różnych przedstawiła radna D. Szczesik, która 

poprosiła wójta o interwencję w związku z brakiem odzewu władz powiatu, do których 
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wnioskowano o zabezpieczenie drogi powiatowej przy szkole w Żytowicach, tj. remont 

drogi, zainstalowanie spowalniaczy oraz ustawienie znaku drogowego: „uwaga zwierzęta 

domowe”.!

Radny K. Gąsiorek podziękował za remont ul. Krótkiej w Rydzynach, stwierdzając, że 

z pewnością będzie ona długo służyć mieszkańcom.!

Na tym zakończono wspólne posiedzenie Komisji. !

Posiedzeniu Komisji przewodniczył  
Przewodniczący Komisji Samorządowo Społecznej i Organizacyjnej  

Marek Muszczak  
i Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej  

Marek Muszczak!

!
Protokolant: Andżelika Miszewska !

 $
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